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BRM.0002.10.2024 

Protokół Nr X/24 

z X Sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 18 grudnia 2024 roku 

 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie w 

godz. 08:00 do 09:22. 

 

 

W obradach uczestniczyli:  

- Radni Rady Miejskiej  

-Burmistrz MiG            – Jarosław Filipek  

- Sekretarz Gminy        – Monika Chyła  

- Skarbnik Gminy         – Agnieszka Kozłowska–Budka  

- Anna Skolimowska    – Radca Prawny 

- Marta Dąbrowska       – Dyrektor RPEKiT  

- Ewa Modzelewska     – Kierownik MGOPS  

- Juliusz Leczycki         – Prezes PGKiM  

- Barbara Szulc             – Dyrektor ZSP w Rynie 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27 listopada 2024 r. oraz 3 grudnia 2024 r. 

4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2025 - 

2036. Druk 1 

7. Uchwalenie budżetu Gminy Ryn na 2025 rok. Druk 2 

7.1 odczytanie projektu uchwały budżetowej            

7.2 odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady                       

7.3 odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez przewodniczącego 

komisji właściwej do spraw budżetu                         

7.4 odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej            

7.5 dyskusja nad projektem uchwały budżetowej                                   

7.6 głosowanie nad uchwałą budżetową 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Rynie na 2025 r. Druk 9 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2025 r. Druk 5 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Rynie 

na 2025 r. Druk 10 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 14 przy ul. 

Mazurskiej w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 3 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LXVII/521/24 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 

stycznia 2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym 

dla Gminy Ryn na lata 2022-2025. Druk 4 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 r. Druk 6 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 

2024-2034. Druk 7 (zdjęto z porządku obrad) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów plaży położonych nad jeziorem Ołów w mieście Ryn. Druk 8 

16. Wolne wnioski i informacje.    

17. Zamknięcie posiedzenia.                          

 

 Ad 1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Pan A. Mieczkowski - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 

prawomocność obrad, w których uczestniczyło 13 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad 2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

Pani A. Kuczyńska – powiedziała, ja chciałabym dołączyć jako punkt głosowanie nad uchwałami 

Komisji Skarg i Wniosków.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dobrze. Czy jeszcze ktoś chce jakieś 

zmiany wprowadzić? Rozumiem, proponuję, żeby wnieść dodatkowy punkt. Punkt 16. Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia podania Pana C.S. Druk numer 11 i punkt 17. Podjęcie uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika MGOPS w Rynie. Druk numer 12.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                                                         

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27 listopada 2024 r. oraz 3 grudnia 2024 r. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z dnia 27 listopada 2024 r. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                    

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (za), Radosław Gwozdowicz (za), Łukasz Jaszcz (za), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (za), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (za), Andrzej 

Mieczkowski (za), Ireneusz Nieckarz (za), Teresa Iwona Piątek (za), Agnieszka Alicja Radecka (za), 

Mariola Agnieszka Rydzewska (za), Magdalena Marta Sprung (za), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (za), Anna Małgorzata Załęska (za) 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z dnia 03 grudnia 2024 r. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami ZA przy 1 głosie WSTRZYMUJĄCYM 

SIĘ. 

Wyniki głosowania:                                                                                                                

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                                                   

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (za), Radosław Gwozdowicz (za), Łukasz Jaszcz (za), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (za), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (za), Andrzej 

Mieczkowski (za), Ireneusz Nieckarz (za), Teresa Iwona Piątek (za), Agnieszka Alicja Radecka (za), 

Mariola Agnieszka Rydzewska (za), Magdalena Marta Sprung (za), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (za), Anna Małgorzata Załęska (wstrzymuje się) 

Ad 4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, i tak otrzymaliśmy pismo Kancelaria 

Prezesa Rady Ministrów, Pan Miron Ossowski, Dyrektor Biura Ministra, Ministerstwa Infrastruktury. 

Szanowny Panie Dyrektorze, w załączeniu przekazuję według kompetencji skierowaną do Pana 

Prezesa, do Prezesa Rady Ministrów pismo Burmistrza Miasta i Gminy Ryn z dnia 2 grudnia 2024, 

wraz z uchwałą Rady Miejskiej w Rynie w sprawie wyrażeni sprzeciwu wobec przebiegu wariantu C 

drogi ekspresowej S16 na odcinku Mrągowo-Ryn-Woźnice. Proszę o udzielenie odpowiedzi na 

wskazane wystąpienie. Zgodnie z kopią do wiadomości Biura Prezesa Rady Ministrów. Z wyrazami 

szacunku Grzegorz Gmyrek.  

Pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, i następne pismo, które do nas dotarło. To 

jest z Ministerstwa Aktywów Państwowych. Szanowni Państwo, Ministerstwo Aktywów 

Państwowych przekazuje zgodnie z właściwością pismo Zastępcy Burmistrza Miasta i Gminy Ryn, 

sygnatura BRM.0711.35.2024 z 2 grudnia 2024 r. wraz z uchwałą nr VIII/47/24 Rady Miejskiej w 

Rynie z dnia 27 listopada 2024 roku, stanowiącą sprzeciw wobec przebiegu drogi ekspresowej S16 w 

wariancie C na trasie Mrągowo-Ryn-Woźnice. Podstawa prawna, rozporządzenie Prezesa Rady 

Ministrów, z dnia 18 grudnia 2023 roku w sprawie szczegółowego zakresu działania Ministra 

Infrastruktury, Dziennik Ustaw pozycja 2725 i z poważaniem pani dyrektor Agata Krośnicka.  

Pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, wpłynęło również pismo rodzice dzieci 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie. Do Burmistrza Miasta i Gminy Ryn oraz Rady Miejskiej. 

Zwracamy się z prośbą o sfinansowanie możliwości utworzenia zajęć korekcyjno-kompensacyjnych w 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Rynie. Wśród głównych celów gimnastyki korekcyjno-

kompensacyjnych wymienia się leczenie wad postawy oraz zapobieganie im. Gimnastyka owa jest 

również ważnym elementem profilaktyki dzięki odpowiednio dobranym ćwiczeniom. U dzieci w 

wieku przedszkolnym oraz szkolnym w skutek osłabienia mięśni dochodzi do zauważalnych asymetrii 

kręgosłupa, garbienia się, ściągania barków do środka, koślawości kolan i stóp oraz płaskostopia. 

Zajęcia korekcyjne dla dzieci pomagają im w utrwaleniu nawyku utrzymywania prawidłowej postawy 

ciała a także powodują zwiększenie siły mięśniowej. Korektywa zwiększa sprawność oraz wydolność 

ruchową. Dzięki ćwiczeniom wady postawy najmłodszych nie pogłębiają się, wzmacniające się 

mięśnie odpowiedzialne za otrzymanie prawidłowej postawy, skracanie tych, które uległy 

nadmiernemu rozciągnięciu oraz rozciąganie skróconych. Zwracamy się z prośbą o pozytywne 

rozpatrzenie naszego pisma, co ułatwi rodzicom walkę z wadami postawy oraz dostępność do 
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ćwiczeń, gdyż my jako rodzice borykamy się z dostępnością do takich ćwiczeń w okolicy oraz bardzo 

długimi kolejkami do gabinetów rehabilitacji na NFZ i tu poniżej podpisy rodziców.  

Pismo stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, Szanowni Państwo, na ostatniej sesji 

naszej nie był, w obradach naszej sesji nie mógł uczestniczyć kierownik naszego posterunku policji, 

żeby przedstawić dane, który za ten rok przedstawią nam na jednej, na Komisji Bezpieczeństwa i 

pozwoliłem sobie dzisiaj, pozwolę sobie dzisiaj odczytać te interwencje. Interwencje policji ogółem, 

2024 rok, 269. W 2023 takich interwencji było 341. W tym, w miejscu publicznym, 250. 2023 - 321. 

Interwencje domowe 19, w 2023 - 20. W tym interwencje zlecone przez dyżurnego KPP 129, w 23 - 

223. Interwencje własne 121 i w 2023 roku 118. Zatrzymanych sprawców przestępstw na gorącym 

uczynku. W bieżącym roku trzech, w 2023 też trzech. Ujawnione osób poszukiwanych w 2024 - 11, w 

2023 - 24. Wylegitymowano łącznie osób w 2024 - 527, w 2023 - 467. Ujawniono wykroczeń łącznie 

114, w 2023 - 164. Nałożone mandaty 59 w bieżącym roku, 83 w 2023. Zastosowano pouczenia w 

bieżącym roku 53, w 2023 - 68. Skierowanie sprawy do sądu w bieżącym roku 2, w 2023 - 13. 

Informacje odnośnie ruchu drogowego. Kontrole pojazdów w bieżącym roku 102, w 2023 -124. 

Wylegitymowano osób w bieżącym roku 104, w 2023 - 130. Ujawniono wykroczeń w ruchu 

drogowym 96, 93 w 2023. Nałożone mandaty w 2024 - 38, 24 w 2023. Zastosowano pouczenia 50 w 

roku bieżącym i 54 w 2023. Skierowano spraw do sądu w bieżącym roku 8, 15 w 2023. Liczba osób 

poddanych badaniom na zawartość alkoholu bądź narkotyków. W bieżącym roku 71 osób, w 2023 - 

86. Zatrzymano praw jazdy w bieżącym roku 3, w 2023 jedno. Zatrzymane dowody rejestracyjne za 

zły stan techniczny i brak badań technicznych w bieżącym roku 4, 12 w 2024. Zatrzymano 

nietrzeźwych kierujących. W bieżącym roku pięciu, w 2023, jedną, jednego kierującego. Liczba 

zaistniałych przestępstw na terenie miasta i gminy Ryn łącznie. W bieżącym roku 68, w 2023 - 70. 

Zdarzenia drogowe na terenie miasta i gminy Ryn, kolizje drogowe. W bieżącym roku 80, w 2023 - 

62. Wypadki drogowe w bieżącym roku dwa, w 2023 jeden. Rannych osób w zdarzeniach drogowych. 

Sześć w bieżącym roku i sześć w 2023. Osób zabitych jedna osoba w bieżącym roku i jedna osoba w 

2023. Takie to dane statystyczne dostałem od pana kierownika. Myślę, że jeszcze te dane to będą, są 

niepełne, ponieważ jeszcze mamy parę dni do końca roku, pewnie na pewno coś się zmieni.  

Dane stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, to tyle jeszcze moje, moje informacje, 

które Państwu chciałem przekazać.  

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między 

sesjami 

  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, sprawozdanie tradycyjne macie Państwo na tabletach, 

natomiast z działalności pokrótce opowiem. 2 grudnia odbyło się posiedzenie Parlamentarnego 

Zespołu ds. Ochrony Jezior. Odbyło się w Warszawie. Na zaproszenie pani senator uczestniczyłem w 

tym spotkaniu. Znaczy były tam osoby z całej Polski, była dosyć taka ciekawa dyskusja. Mam 

nadzieję, że to nie ostatnie spotkanie i nie będzie tylko przegadane, a w końcu pójdą za tym jakieś 

konkrety, ale uważam, że to było dobre spotkanie. Widać było taką wolę rozwiązania problemów i to 

jest najważniejsze. W którym to kierunku pójdzie nie mam zielonego pojęcia, bo czasami wszystko na 

początku wygląda fajnie, a później to jakoś tam ginie. Natomiast mamy taką obietnicę, że to nie będzie 

ostatnie spotkanie, że odbędzie się kolejne takie podsumowujące i z konkretami. Więc zobaczymy, jak 

to będzie wyglądało. 4 grudnia uczestniczyłem w Gali Sportu Szkolnego. Nasza szkoła zajęła 

dziewiąte miejsce w województwie, jeżeli chodzi o no ogólnie mówiąc sport, już tak nie rozszerzając. 

Oczywiście to jest tylko tak naprawdę w jednym kierunku zakwalifikowany, praktycznie chodziło o 
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piłkę nożną. To nie jest ogólny sport. To nie jest mowa o tym, co się dzieje, tylko wybrany odcinek, 

więc dziewiąte miejsce i jako gmina miejsko-wiejska dziesiąte. 4 również grudnia odbył się kolejny, 

można by było powiedzieć, nie można by było powiedzieć, tylko tak było, spektakl „Biuro 

Matrymonialne i kluczyk”. Kto był to mógł ocenić. Ja niezmiernie zachęcam do udziału. Dla mnie, ja 

powiem o moich odczuciach, oczywiście byłem bardzo zaskoczony tym, że u naszych aktorów nie 

było absolutnie oznak żadnej tremy, gdzie poprzednio no wiadomo jak to jest, wychodzimy na scenę, 

trochę ta scena przytłacza. W chwili obecnej było moim zdaniem, to jest moja subiektywna ocena, 

rewelacyjnie, nie było żadnych oznak tremy, po prostu zawodowcy. 6 grudnia uczestniczyłem w 20-

leciu istnienia Zakładu Aktywności Zawodowej. To jest zakład, który istnieje w Giżycku. To jest 

zakład, który aktywizuje osoby niepełnosprawne, również z naszej gminy. 10 grudnia odbyło się 

zgromadzenie wspólników KZN Północ. Chciałbym Państwu powiedzieć, poinformować Państwa, że 

rozstrzygnięte zostały przetargi na budowę budynku tu u nas w Rynie. Najprawdopodobniej w grudniu 

będzie podpisana umowa. Będziemy prowadzili nabory na chętnych na to, na te mieszkania, ale 

oczywiście o szczegółach na razie niewiele mogę powiedzieć, bo tu najważniejsze jest metr 

kwadratowy w jakiej cenie będzie, a na tą informację oczekuję od prezesa KZN Północ. Oczywiście to 

są szacunkowe, bo tak naprawdę można będzie przeliczyć po zakończonej inwestycji. Również 10 

grudnia odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej PGKiM. 17 grudnia, czyli wczoraj odbyło się Walne 

Zgromadzenie Wielkie Jeziora Mazurskie 2020. Było ich wczoraj kilka. Pojechałem na pierwsze, które 

się odbywało, w pozostałych nie mogłem uczestniczyć, więc te walne, które było pierwsze, wziąłem w 

nim udział. Dziękuję bardzo.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad 

sprawozdaniem burmistrza, czy ktoś z Państwa chciałby zgłosić? Bardzo proszę Pani Radna Teresa 

Piątek.  

Pani T. Piątek – powiedziała, może nie w odniesieniu do sprawozdania, ale do tego pisma złożonego 

przez rodziców, o którym Pan Przewodniczący powiedział, bo było skierowane na ręce Burmistrza 

Miasta i Gminy Ryn. Chciałabym zapytać o możliwości odpowiedzenia na te zgłaszane potrzeby.  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, już odpowiedź mamy, mogę odczytać.  

Pani T. Piątek – powiedziała, o to bardzo proszę.  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, w swoim piśmie skierowanym do Burmistrza Miasta i 

Gminy Ryn oraz Rady Miejskiej poruszacie Państwo temat utworzenia zajęć korekcyjno-

kompensacyjnych, natomiast przytaczając swoje argumenty piszą Państwo o gimnastyce korekcyjnej. 

W związku z powyższym odniosę się do obydwu tych zajęć. Zajęcia korekcyjno-kompensacyjne są 

formą specjalistycznej pomocy psychologiczno-pedagogicznej i zgodnie z paragrafem 11 

Rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki z dnia 30 kwietnia 2013 roku w sprawie zasad udzielania i 

organizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej w publicznych szkołach i placówkach, Dziennik 

Ustaw z 2023 roku pozycja 532 ze zmianami, organizowaną dla uczniów z zaburzeniami, 

odchyleniami rozwojowymi oraz specyficznymi trudnościami w uczeniu się. Ich głównym celem jest 

koordynowanie i kompensowanie występujących zaburzeń, co możliwe, umożliwia uczniom 

pełniejszy rozwój i lepsze przygotowanie do wymagań edukacyjnych. Zajęcia te są prowadzone przez 

wykwalifikowanych specjalistów takich jak nauczyciele, pedagodzy, psycholodzy, logopedzi czy 

terapeuci pedagogiczni, którzy posiadają odpowiednie przygotowanie merytoryczne i pedagogiczne. 

W naszej szkole na chwilę obecną jest zatrudnionych, zatrudniony logopeda, psycholog, pedagog 

szkolny, pedagog specjalny, którzy udzielają pomocy psychologiczno-pedagogicznej w łącznym 

wymiarze trzech etatów. Dodatkowo dzieci, które posiadają orzeczenia, zalecenia z poradni 

psychologiczno-pedagogicznej mają zapewnione zajęcia rewalidacyjne. Do klasy, do których 

uczęszczają są przypisani nauczyciele współorganizujący. Nie możemy pozwolić sobie na 
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wprowadzenie jeszcze zajęć korekcyjno-kompensacyjnych. Natomiast, jeżeli chodzi o gimnastykę 

korekcyjną to jest to specjalistyczna forma ćwiczeń, w której ruch został podporządkowany celom 

terapeutycznym. Zestawy ćwiczeń stosowane w tej gimnastyce mają na celu doprowadzenie do 

korekty postawy. To również sprawia, że zasady i metody stosowane w gimnastyce korekcyjnej są 

specyficzne. Z wnioskiem o podjęcie, o objęcie dziecka zajęciami gimnastyki korekcyjnej występują 

rodzice. Do wniosku dołączają skierowanie od lekarza rodzinnego, pediatry lub ortopedy. Skierowanie 

winno zawierać dokładne określenie przyczyn skierowania, opis rodzaju wady postawy. Są to bardzo 

specjalistyczne zajęcia. Jak sami Państwo piszecie w swoim piśmie, Narodowy Fundusz Zdrowia w 

gabinetach rehabilitacji zapewnia takie ćwiczenia. Są one prowadzone pod okiem specjalistów. Nie 

jesteśmy w stanie w naszej szkole zapewnić takich zajęć. Obecnie w szkole poza obowiązkowymi 

lekcjami wychowania fizycznego jest prowadzone bardzo dużo różnorodnych zajęć sportowych, które 

naszym zdaniem wypełniają zapotrzebowanie na sport dzieci. Dzieci korzystają z: poniedziałek 

badminton 17 osób, siatkówka 50 osób, dwie grupy, zapasy 15 osób. Wtorek, piłka nożna 26 osób, 

fitness 15 osób. Środa, badminton 20 osób, piłka siatkowa 27 osób, piłka nożna 16 osób. Czwartek, 

piłka nożna 38 osób, dwie grupy, piłka siatkowa 15 osób. Piątek, badminton 20 osób. Zauważyć tutaj 

należy, że spora część dzieci nie bierze aktywnego udziału w lekcjach wychowania fizycznego. 

Niestety bardzo często mają na to przyzwolenie rodziców a przecież podczas lekcji mają zapewnione 

różnego rodzaju ćwiczenia, również te, które wzmacniają mięśnie odpowiadające za prawidłową 

postawę. Może zacznijmy od tego by bardziej zachęcać naszych dzieci do aktywnego udziału w 

lekcjach wychowania fizycznego, dodatkowych zajęciach sportowych, które oferuje nasza szkoła. 

Zachęcajmy je, żeby korzystały w pewnym zakresie z tych zajęć, które są aktualnie dostępne a nie 

wprowadzajmy dodatkowych zajęć, które przynajmniej w jakiejś części zapewniają gabinety 

rehabilitacyjne. Taką odpowiedź otrzymają rodzice.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z 

Państwa?  

Pani T. Piątek – powiedziała, myślę, że intencją rodziców jak na spotkaniu ta jedna z pań, z mam, ale i 

też prezeska stowarzyszenia podkreśliła, nie znam fachowego słownictwa w tym obszarze, ale było po 

prostu wsparcie właśnie tutaj dzieci w tym niwelowaniu wad postawy i rozumiem też, że chodziło o 

zajęcia, które już kiedyś były, tak? Nie wiem, czy Pani Dyrektor może tutaj się jakoś wypowiedzieć? 

Czy takie zajęcia jakieś fizjoterapeutyczne czy takie korekcyjne miały miejsce wcześniej w szkole? 

Czy ja dysponuję jakąś taką, że tak powiem, wiedzą nieaktualną albo mylę pojęcia, bo może tak być. 

Proszę mnie poprawić, bo na ostatnim spotkaniu komisji do spraw sportu ówczesna pani dyrektor 

Renata Radziulewicz mówiła o jakichś formach zajęć, które były wcześniej wspierające właśnie takie, 

jak rozumiem, jakby fizjoterapię, jakieś wady postawy. Może mylę pojęcia, ale tak zrozumiałam, że 

takie zajęcia wcześniej były. Czy Pani ma jakąś taką wiedzę?  

Pani B. Szulc – Dyrektor ZSP – powiedziała, znaczy, nie znam szczegółów, tak, bo to było dość 

dawno temu. Pani Radziulewicz mówiła, że to było przed pandemią jeszcze, więc to dość odległy czas 

i tutaj nie jestem w stanie dzisiaj udzielić informacji na ten temat, ale jeżeli Państwo potrzebujecie to 

tutaj zasięgnę głębszych informacji.  

Pani T. Piątek – powiedziała, no to ja bym była wdzięczna, bo to też taki temat, który mnie interesuje, 

więc chętnie się do Pani zgłoszę, żeby wiedzieć. Dziękuję bardzo.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pan Radny Ryszard Jungiewicz.  

Pan R. Jungiewicz – powiedział, mam pytanie odnośnie pobytu w Warszawie. Czy była podnoszona 

również kwestia, bo ona bardzo dotyka problematyki ochrony jezior, S16?  
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, nie, nie. To nie był ten temat. To była, był, było 

zagospodarowanie brzegów jezior, przede wszystkim jak to wygląda. Ja podnosiłem temat, dla mnie 

uważam bardzo istotny, tylko dla mnie, to się niestety w złą stronę, w złą stronę to wszystko idzie i się 

rozwija, zabudowy jezior, krótko mówiąc. To znaczy te wszystkie barki, domy, domki. Tu nie ma 

żadnych regulacji prawnych, które by w jakiś sposób normowały zasady budowania. W tej chwili 

każdy może postawić wszystko na wodzie. Wiemy doskonale, że brzegi jezior już praktycznie są 

zagospodarowane w tych atrakcyjnych oczywiście częściach. I zaczynają się, to co żeśmy rozmawiali, 

chociażby u nas w Rynie miały się pojawić, no domy, dla mnie to trudno mówić o domach, ale 

nazwijmy je tak, na wodzie. I myślę, że te jeziora będą zagospodarowywane w ten sposób. Oczywiście 

to była konferencja, która, konferencja, to było posiedzenie tego klubu, dotyczyło jezior w całej 

Polsce. Oczywiście no główne, ale też może nie najwięcej tych jezior, globalnie tak, jeżeli region 

przyjmiemy, natomiast tych jezior w Polsce jest sporo. I każdy zgłaszał jakieś inne swoje 

spostrzeżenia i problemy. Natomiast my żeśmy podnosili przede wszystkim odbiór ścieków z jachtów. 

Podnosiliśmy zabudowę, niedostępność wręcz do brzegów jezior, zabudowywanie tych jezior, 

ograniczanie, mimo że ustawa reguluje to. Niemniej jednak nie ma kto jej egzekwować. My nie mamy 

żadnych możliwości prawnych. Policja tego nie robi. Wody Polskie umywają ręce. I tak naprawdę 

ważnym jest też, żeby ktoś tym się po prostu najzwyczajniej w świecie zajął. Więc to tego typu były 

rzeczy podnoszone. Mówiliśmy jeszcze, bo my jako jedna z nielicznych gmin, czy chyba tylko my i 

Mikołajki, mamy w jakichś częściach też uregulowane w planach, części przynajmniej planów, brzegi 

jezior. I sugestia była taka, żeby regulować przy każdej okazji zagospodarowanie tych brzegów jezior. 

Podnosiłem również to, że nie mamy żadnego wpływu na to, co się dzieje na jeziorach, czyli brzegach 

jezior. Sugerowałem, że powinniśmy być włączeni do może, ale czemu nie, do decyzyjności, jeżeli 

chodzi o zagospodarowanie brzegów jezior. Bo my w tej chwili, tak jak ja, który dwa, trzy lata temu 

siedzę sobie, siedzę, wychodziłem akurat, patrzę, a tu się pomost buduje. Ja nic na ten temat nie wiem. 

Po prostu jest zgłoszenie, jest dzierżawa z Wód Polskich, jest zgłoszenie i się budują. Nawet jeżeli są 

pozwolenia na budowę, my nie mamy specjalnie możliwości zablokowania takich inwestycji. Jak to 

wygląda? Sami Państwo widzicie. Prawa strona od ulicy Rybaka jak idziemy to praktycznie już nie 

ma, gdzie palca wcisnąć. Natomiast lewa strona, gdzie jest zabezpieczona planem zagospodarowania 

przestrzennego, jeszcze jest jakaś dostępna. Jeszcze można z tej części korzystać. Uwierzcie mi, żeby 

nie było planu, tutaj rocznie kilka, jak nie kilkadziesiąt wniosków o pomosty wpływają. Ale plan nie 

pozwala i to jest zabezpieczone. Więc to w tym kierunku szło.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2025-

2036. Druk 1 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, ja na wstępie, zanim przejdziemy też do budżetu, 

chciałbym wprowadzić autopoprawki, które będą dotyczyły tej Wieloletniej Prognozy, o której za 

chwilę mowa. I tak, chodzi o budżet oczywiście 2025 roku. Proponuje się następujące zmiany. 

Wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą Rozbudowa i Modernizacja Oczyszczalni 

Ścieków w Rynie na kwotę 3,5 miliona złotych, w tym dofinansowanie ze środków z Rządowego 

Funduszu Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 3 milionów złotych, wkład własny 

500 tysięcy złotych. I druga pozycja, wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą 

Remont Kaplicy Cmentarnej wraz z zagospodarowaniem terenu w Rynie gmina Ryn na kwotę 650 

tysięcy złotych, w tym dofinansowanie ze środków rządowego Funduszu Polski Ład, Program 

Inwestycji Strategicznych w kwocie 500 tysięcy złotych, wkład własny 150 tysięcy złotych. W 

związku z powyższymi zmianami uległy zwiększeniu plan dochodów o kwotę 500 tysięcy złotych, 

plan wydatków o kwotę 4 150 000 złotych, plan przychodów 3 650 000 złotych, deficyt zwiększa się o 

kwotę 3 650 000 złotych i wynosi 6 755 378,58 zł. I analogicznie oczywiście autopoprawka dotyczy 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Ja tylko w woli wyjaśnienia, nie rozliczymy najprawdopodobniej 

tych inwestycji do końca tego, na pewno nie rozliczymy do końca tego roku, więc musimy mieć 
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możliwość zapłacenia za te inwestycje w następnym roku, a one nie były ujęte. I stąd ta autopoprawka. 

Bardzo proszę Panią Skarbnik.  

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, tak jak Pan Burmistrz wspomniał, w 

związku z proponowanymi zmianami do uchwały budżetowej na rok 2025, dostosowaliśmy 

Wieloletnią Prognozę Finansową. Zmiany dotyczą roku 2025. Pozostałe lata zostały bez zmian. I tak, 

uchwała w sprawie uchwalania Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2025-2036. 

Rada Miejska w Rynie uchwala co następuje. Uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową gminy 

Ryn na lata 2025-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2005-2036 zgodnie z 

załącznikiem nr 1 i 3 do niniejszej uchwały. Paragraf 2. Uchwala się wykaz przedsięwzięć gminy Ryn 

obejmujące limity wydatków w poszczególnych latach oraz limity zobowiązań z nimi związane 

zgodnie z załącznikiem numer 2 do niniejszej uchwały. Paragraf 3. Upoważnia się Burmistrza Miasta i 

Gminy Ryn do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją wieloletnich przedsięwzięć do 

wysokości limitów określonych w załączniku numer 2 do uchwały z tytułu umów, których realizacja w 

roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania gminy i 

których terminy płatności wykraczają poza rok budżetowy. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy 

Ryn do przekazywania uprawnień do zaciągania zobowiązań, o których mowa w ustępie 1 

kierownikom jednostek organizacyjnym gminy. Paragraf 4. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta, Gminy, Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Paragraf 5. Z dniem 31 grudnia 

bieżącego roku traci moc uchwała numer LVI/499/2023 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 20 grudnia 

2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2024-2032 z 

późniejszymi zmianami. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku. Dodatkowo do 

uchwały otrzymaliśmy uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w dniu 28 listopada o brzmieniu. 

Uchwała numer RIOIV/120/300 2020 roku składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i 

Gminy Ryn projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036. Skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w osobach: przewodniczący Andrzej Pliszka, 

członkowie Paweł Gulbinowicz, Małgorzata Mazur-Wysocka postanawia pozytywnie zaopiniować 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2025-2036 w uzasadnieniu pisząc. W 

dniu 14 listopada 2024 roku wpłynęło drogą elektroniczną do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie zarządzenie numer 6/11/2024 Burmistrza Miasta i Gminy Ryn z dnia 14 listopada bieżącego 

roku w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2025-2036. 

Przedmiotowy projekt przedłożony również Radzie Miejskiej w Rynie celem podjęcia uchwały. Skład 

orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dokonał oceny projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Ryn na lata 2025-2036 pod względem zgodności z prawem ze 

szczególnym uwzględnieniem zapewnienia przestrzegania przepisów ustawy o finansach publicznych 

dotyczących uchwalenia i wykonywania budżetu w latach następnych, na które zaciągnięto i planuje 

się zaciągnąć zobowiązania. Skład orzekający stwierdza, co następuje. Projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ryn przewiduje w roku 2025 roku dochody ogółem w wysokości 40 374 743,04 zł. 

Wydatki ogółem 43 480 481,62 zł. Deficyt to kwota 3 105 738,58 zł. Prognozowana łączna długu na 

koniec 2025 roku wynosi 17 101 346,41 zł. Z projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej dla gminy 

Ryn na lata 2025-2036 wynika, że relacja określona w artykule 243 ustawy o finansach publicznych w 

roku 2025 i latach następnych zostanie zachowana. Biorąc powyższe pod uwagę skład orzekający 

postanowił jak we wstępie. Dziękuję.  

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, dziękuję bardzo Pani Skarbnik.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie Autopoprawkę do Druku 1. 
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W wyniku głosowania Autopoprawka do Druku nr 1 została przyjęta 12 głosami ZA przy jednym 

głosie WSTRZYMUJĄCYM SIĘ. 

Wyniki głosowania:                                                    

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                    

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (WSTRZYMUJE SIĘ), Agnieszka 

Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz 

Robert Strygo (NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 

Turystyki – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2025-2036. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta12 głosami ZA przy 1 głosie WSTRZYMUJĄCYM 

SIĘ. 

Wyniki głosowania:                                                            

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                    

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (WSTRZYMUJE SIĘ), Agnieszka 

Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz 

Robert Strygo (NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/55/24 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad 7. Uchwalenie budżetu gminy Ryn na rok 2025. Druk 2  

Ad 7.1 odczytanie projektu uchwały budżetowej. 

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, jeśli chodzi o uchwałę budżetową 

odczytam uchwałę już po wniesionej autopoprawce, o której wspomniał Pan Burmistrz. Uchwała w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryn na 2025 rok. Rada Miejska w Rynie uchwala co następuje. 

Dochody budżetu gminy w wysokości 40 874 743,04 zgodnie z załącznikiem numery 1. Z tego 

dochody bieżące w wysokości 32 781 730,54 zł. Dochody majątkowe w wysokości 8 093 012,50 zł. W 

tym dochody ze sprzedaży majątku 1 032 000. Dochody na realizację programów finansowanych z 

udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych w 

wysokości 2 658 588 zł. Wydatki budżetu gminy w wysokości 47 630 481,62 zł. Zgodnie z 

załącznikiem nr 2. Z tego wydatki bieżące w kwocie 30 118 945,50 zł. Wydatki majątkowe w 

wysokości 17 511 536,12 zł. Wydatki inwestycyjne w 2025 roku w wysokości 17 426 536,12 zł 

zgodnie z załącznikiem numer 3. Wydatki na realizację programów finansowanych z udziałem 

środków o której mowa w artykule 5 ust. 1.2 ustawy o finansach publicznych w wysokości 200 tys. zł. 

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszu strukturalnych i 

funduszu z płynności oraz pozostałe środki pochodzące ze źródeł zagranicznych niepodlegających 

zwrotowi w wysokości 246 tysięcy zgodnie z załącznikiem numer 4. Dochody i wydatki związane z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych jednostce samorządu 

terytorialnego odrębnymi ustawami stanowi załącznik numer 5. Paragraf 3. Deficyt budżetu gminny w 

wysokości 6 755 738,58 zł. Z tego, który zostanie sfinansowany z przychodów jednostek samorządu 

terytorialnego. Z przychodów zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 3 105 738,58 zł. Wolnych 

środków, o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych w wysokości 3 
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550 000 zł. Niewykorzystanych środków, o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o 

finansach publicznych w kwocie 100 tys. zł. Paragraf 4. Przychody budżetu w wysokości 8 mln 650 

tys. zł. Rozchody w wysokości 1 894 261,42 zł zgodnie z załącznikiem numer 6. Limity zobowiązań z 

tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych zaciąganych na 

finansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 5 mln zł, finansowanie planowanego deficytu 

budżetu w kwocie 3 105 738,58 zł, spłatę wcześniej zaciąganych zobowiązań z tytułu kredytów i 

pożyczek oraz emisji papierów wartościowych w kwocie 1 894 261,42 zł. Paragraf 6. Dochody i 

wydatki budżetu obejmują. Dochody w kwocie 200 tysięcy z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych i wydatków w kwocie 300 tysięcy, w tym na realizację zadań określonych w 

Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych kwota 279 500 

złotych. Na realizację zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii 20 500 

złotych. Dochody i wydatki z tytułu opłat i kar pieniężnych za korzystanie ze środowiska dochody w 

kwocie 3000, wydatki w kwocie 3000 zł. Dochody i wydatki z tytułu środków z Rządowego Funduszu 

Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych dochody w kwocie 3 115 000 zł wydatki w kwocie 6 

115 000 zł. Dochody i wydatki z tytułu środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, dochody w 

kwocie 898 424,50 zł, wydatki w wysokości 898 424,50 zł. Dochody i wydatki z tytułu środków z 

Krajowego Planu Odbudowy dochody w wysokości 200 tys. zł, wydatki w wysokości 200 tys. zł. 

Paragraf 7. Ustala się wydatki dla jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę 340 441,40 zł w 

tym ze środków Funduszu Sołeckiego na łączną kwotę 340 441,40 zł zgodnie z załącznikiem numer 7. 

Ustala się wydatki w ramach Funduszu Obywatelskiego na łączną kwotę 70 tys. zł zgodnie z 

załącznikiem nr 2. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego stanowi załącznik nr 8. Plan dochodów w łącznej kwocie rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie 

oświaty i wydatków nimi sfinansowanych. Dochody kwota 255 360 zł, wydatki 255 360 zł zgodnie z 

załącznikiem numer 9. Paragraf 11. Ustala się dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie umów i porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w 

2025 roku zgodnie z załącznikiem numer 10. Paragraf 12. Ustala się rezerwę ogólną w wysokości 230 

tysięcy, ustala się rezerwę celową w kwocie 80 tysięcy na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego. Paragraf 13. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Ryn do zaciągania 

kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu 

budżetowego do wysokości 5 milionów złotych, zaciąganie kredytów i pożyczek oraz emisję papierów 

wartościowych, o których mowa w artykule 89 ust 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych na 

finansowanie planowanego deficytu budżetowego do wysokości 3 105 738,58 zł. Zaciąganie kredytów 

i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych na spłatę wcześniej zaciąganych zobowiązań z tytułu 

pożyczek i kredytów do wysokości 1 894 261,42 zł. Ponadto upoważnia się Burmistrza do 

dokonywania innych zmian w planie wydatków niż określone w artykule 257 ustawy o finansach 

publicznych z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami. To jest do. Dokonywanie 

zwiększeń i zmniejszeń planu wydatków środków przeznaczonych na uposażenie i wynagrodzenie ze 

stosunku pracy oraz pochodnych od wynagrodzeń. Dokonywanie zwiększeń i zmniejszeń w 

wydatkach inwestycyjnych między poszczególnymi zadaniami w danym dziale klasyfikacji 

budżetowej. Lokowanie wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach 

niż bank prowadzący obsługę gminy. W celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa upoważnia się Burmistrza 

Miasta i Gminy do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, w tym dokonywanie przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej. 

Paragraf 14. Ustala się, że uzyskane przez jednostki budżetowe gminy Ryn zwroty wydatków 

dokonywanych w tym samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie wydatków w tym samym 

roku budżetowym. Paragraf 15. Ustala się, że uzyskane przez jednostki budżetowe gminy Ryn zwroty 

wydatków dokonanych w poprzednich latach budżetowych są przyjmowane na dochody w roku, w 

którym dokonano zwrotu tych wydatków. Paragraf 16. Wykonanie uchwały powierza się 
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Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Paragraf 17. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 

roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Dziękuję.  

Ad 7.2 odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, bardzo proszę o przedstawienie opinii 

Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa.  

Pani A. Radecka – Zastępca Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa – powiedział, komisja 

zaopiniowała pozytywnie.  

Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Bardzo proszę o opinię 

Przewodniczącą Komisji Oświaty.  

Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty – powiedziała, opinia Komisji jest pozytywna.  

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Proszę o opinię 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – powiedział, również opinia jest pozytywna.  

Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Ad 7.3 odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez przewodniczącego 

komisji właściwej do praw budżetu 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, czyli poproszę Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju o opinię.  

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju – powiedział, opinia Komisji o projekcie 

budżetu gminy Ryn na 2025 roku. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 

Rady Miejskiej w Rynie na posiedzeniu 26 listopada 2024 roku analizowała projekty budżetu gminy 

Ryn na 2025 rok. Komisja zapoznała się z pozytywną opinią Komisji Rewizyjnej z dnia 19 listopada 

2024 roku, z pozytywną opinią Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia z 

dnia 20 listopada 2024 roku, z pozytywną opinią Komisji Oświaty Kultury i Sportu z dnia 21 listopada 

2024 roku. W wyniku przeprowadzonego głosowania nad projektem budżetu Gminy Ryn na 2025 rok, 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki pozytywnie zaopiniowała budżet, 

projekt budżetu.  

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki stanowi załącznik nr 11. 

Pan R. Gwozdowicz – powiedział, w dokumencie na naszym tablecie jest ten ostatni akapit, który tutaj 

Przewodniczący Komisji przeczytał.  

Pan R. Jungiewicz – powiedział, tam jest pomyłka techniczna i już jest uzgodnione.  

Ad 7.4 odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, uchwała numer RIOIV-120-301/2024 

roku, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 28 listopada 2024 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminę Ryn projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 rok oraz o możliwości finansowania deficytu budżetowego. Skład orzekający 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w składzie przewodniczący Andrzej Pliszka, 

członkowie Paweł Gulbinowicz, Małgorzata Mazur-Wysocka postanawia, postanawia paragraf 1. 

Pozytywnie zaopiniować projekt uchwały budżetowej gminy Ryn na 2025 rok. Paragraf 2. Pozytywnie 

zaopiniować możliwość sfinansowania przez gminę Ryn deficytu budżetowego w wysokości 3 105 

738,58 zł przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 rok. Uzasadnienie. W dniu 

14 listopada 2024 roku wpłynął do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie projekt uchwały 

budżetowej gminy Ryn na 2025 rok. Burmistrz Miasta i Gminy Ryn zarządzeniem numer 7/11 2024 

roku z dnia 14 listopada 2024 w sprawie projektu budżetu gminy Ryn na 2025 rok przyjął 

przedmiotowy projekt. Przedłożył go Radzie Miejskiej w Rynie celem podjęcia uchwały budżetowej 

na 2025 rok oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania. Skład orzekający dokonał 

oceny projektu uchwały budżetowej pod względem zgodności z prawem a w szczególności z ustawą o 

finansach publicznych. Biorąc pod uwagę przedstawione wielkości dochodów i wydatków budżetu na 

2025 rok, w tym dochody i wydatki bieżące, skład orzekający stwierdza, że zasada wynikająca z 

artykułu 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych została zachowana. Projekt budżetu został 

sporządzony w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej w zakresie dochodów i wydatków. 

Projekt budżetu obok części tabelarycznej zawiera także wyjaśnienia dotyczące przedstawionych 

źródeł dochodów oraz omówienie wydatków z podziałem na bieżące i inwestycyjne. Skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wydając opinię o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego przez Burmistrza Miasta i Gminy Ryn ustalił co następuje. W Gminie Ryn 

planowane dochody w 2025 roku wyniosą 40 374 743,04 zł. Planowane wydatki wyniosą 43 480 

481,62 zł. Deficyt budżetu wyniesie 3 105 738,58 zł. Przychody budżetu wyniosą pięć milionów a 

rozchody 1 894 281,42 zł. Burmistrz Miasta i Gminy Ryn w paragrafie trzy projektu uchwały 

budżetowej na 2025 rok wskazał, że deficyt budżetu wyniesie 3 105 738,58 zł i zostanie pokryty 

przychodami z zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 3 105 738,58 zł. Wymienione źródło 

przychodów jest zgodne z artykułem 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Sposób 

sfinansowania deficytów budżetu przedstawiono w załączniku nr 2 przychody i rozchody budżetu w 

2025 roku będącym integralną częścią projektu uchwały budżetowej gminy Ryn na 2025 rok. Biorąc 

powyższe pod uwagę przedstawiono jak w sentencji uchwałę.  

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad 7.6 głosowanie nad uchwałą budżetową 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Autopoprawkę do Druku 2. 

W wyniku głosowania Autopoprawka została przyjęta 12 głosami ZA przy 1 glosie 

WSTRZYMUJĄCYM SIĘ. 

Wyniki głosowania:                                                   

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                    

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (WSTRZYMUJE SIĘ), Agnieszka 

Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz 

Robert Strygo (NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ryn na 2025 

rok. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 12 głosami ZA przy 1 glosie PRZECIWIE. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                  
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Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (PRZECIW), Agnieszka Alicja 

Radecka (ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert 

Strygo (NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

 Uchwała nr X/56/24 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, ja tak tradycyjnie skorzystam z okazji po głosowaniu. 

Szanowni Państwo, no budżet jest najważniejszym dokumentem w gminie. Na podstawie tego budżetu 

możemy wypłacać szkole, wypłacać jednostkom, wypłacać, prowadzić inwestycje i tak dalej, i tak 

dalej. Jeżeli nie byłoby tego budżetu, no działalibyśmy trochę, trochę, no tak awaryjnie bym 

powiedział. Natomiast dlatego chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim, którzy 

głosowali za tym budżetem, bo to jest bardzo ważne. Naprawdę budżet w trakcie roku, jak wiecie 

Państwo, jest wielokrotnie zmieniany, bo nie ma innego wyjścia. Taka jest kolej rzeczy, praktycznie 

każda sesja wiąże się ze zmianami. Także dziękuję bardzo. Oczywiście mam świadomość, że zarówno 

tu Pani Kierownik, jak i Pani Dyrektor nie są zadowolone z tego budżetu, który otrzymały, ale to taka 

jest kolej rzeczy. Jest tak zwany koncert życzeń, czyli oczekujemy na zapotrzebowanie jednostek, 

zapotrzebowanie gminy. No i później zderzamy się z tą szarą rzeczywistością, bo budżet ma jedną 

główną zasadę, że dochody muszą się równać wydatkom. Nie da się inaczej tego ułożyć. Ale myślę, że 

udało się to fajnie poukładać. Chciałbym też podziękować szczególnie Pani Skarbnik, która poświęciła 

temu budżetowi naprawdę dużo czasu. Były dyskusje, tak to nazwijmy, były. Były argumenty różnego 

rodzaju. Musieliśmy znaleźć te oszczędności, ale myślę, że mimo wszystko udało nam się posklejać 

ten budżet. Tak jest co roku, uwierzcie mi, że jest co roku to tak jak z budżetem domowym. Jeżeli, no 

mamy pieniędzy, ile mamy, a mamy potrzeby czy zaplanowane wydatki jakie mamy, no i musimy z 

czegoś zrezygnować. No i tak jest z tym naszym budżetem. Także jeszcze raz podziękowania Pani 

Skarbnik, bo napracowała się przy tym budżecie. Naprawdę to jest praca już praktycznie od września, 

układanie w paragrafy, w działy, rozdziały itd., itd., więc to musiało się zgrać. Opinia RIO to nie jest 

taka sobie opinia, że oni sobie uznali, że będzie albo nie będzie. To jest głęboka analiza, sprawdzenie 

wszystkich pozycji w tabeli, czy te krzyżówki tak zwane się zgadzają, czy się nie zgadzają, czy 

deficyt, który proponujemy jest zgodny z prawem, czy nie jest zgodny z prawem, więc Regionalna 

Izba Obrachunkowa czuwa. No w tym roku nawet fizycznie, bo mamy ich tu na miejscu już drugi 

miesiąc, jeszcze miesiąc nas będą sprawdzali, więc jeszcze raz podziękowania bardzo serdeczne dla 

wszystkich Radnych, którzy głosowali za tym budżetem, no i oczywiście Pani Skarbnik. Dziękuję 

bardzo.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Ja 

również bardzo chciałbym się pochylić nisko tym wszystkim, którzy ten budżet przygotowali pod 

kierownictwem Pani Skarbnik. Budżet mamy, jaki mamy, żeby, aby to się spełniło, te nasze wszystkie 

i by został zrealizowany.  

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Rynie na 2025 rok. Druk 9 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, tak to czytać trzeba też te uchwały.  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, to już do Radnych czy czytać te wszystkie uchwały, czy 

nie?  

Pan I. Nieckarz – powiedział, ja myślę, że wszyscy Radni zapoznali się z planami poszczególnych 

komisji, więc przechodzimy do głosowania, taka moja uwaga. Ale to moja tylko.  
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Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, rozumiem. No dobrze, jeżeli nie widzę 

innych głosów, więc przejdźmy do głosowania. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 2025 rok.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/57/24 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2025 rok. 

Druk 5 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Miejskiej w Rynie na 2025 rok. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/58/24 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Rynie na 2025 rok. Druk 10 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Rynie na 2025 rok. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/59/24 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
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Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 14 przy 

ul. Mazurskiej w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 3 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, ja tylko chciałbym oczywiście, tak jak na Komisji 

wnieść autopoprawkę, ponieważ to jest tylko ulica Mazurska, była w pierwotnej wersji, natomiast no 

błąd pisarski nie pojawiła się, no nie pojawił się numer bloku, więc chciałbym wprowadzić ten numer 

12. I uchwała tak naprawdę to jest mieszkanie numer 14, a blok numer 12, o ile dobrze pamiętam. 

Także 14 mieszkanie i ono było, natomiast blok numer 12. Uchwała, jak je podejmujemy dosyć często, 

zwrócił się właściciel, właściciel zawsze mam z tym kłopot, najemca tego mieszkania z prośbą o 

wykupienie. Nie ma żadnych przeciwwskazań. Możemy to mieszkanie sprzedać z tą bonifikatą i stąd 

ta uchwała. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Autopoprawkę do Druku 3. 

W wyniku głosowania Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 

Turystyki – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego nr 14 przy ul. Mazurskiej w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie 

bonifikaty.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/60/24 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę numer LXVII/521/24 Rady Miejskiej w Rynie z 

dnia 30 stycznia 2024 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom 

Behawioralnym dla gminy Ryn na lata 2022-2025. Druk 4 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, poproszę Panią Emilię.  

Pani E. Kowalewska – Pracownik Gminy – powiedziała, zmiana dotyczy rozdziału 5 podpunktu 5.2 

Preliminarz wydatków profilaktycznych na rok 2025 i zmianie tylko ulega tabela zawarta w tym 

podpunkcie, w której zaktualizowane są koszty zgodnie z przyjętymi wydatkami w uchwale 

budżetowej na 2025 rok. Dziękuję.  
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Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 

Turystyki – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającej uchwałę numer LXVII/521/24 

Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 stycznia 2024 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i 

Uzależnieniom Behawioralnym dla gminy Ryn na lata 2022-2025. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/61/24 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 rok. Druk 6 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, tutaj, jeżeli mogę to też autopoprawka w związku z tym, 

że trzeba dostosować budżet szkoły do aktualnych wymogów. Do nas trochę informacja późno 

wpłynęła, więc dlatego ta autopoprawka. Ja nie będę szczegółowo omawiał, to już Pani Skarbnik, bo 

tam jest w kilku działach, więc Pani Skarbnik wszystko dokładnie opowie, ale chciałbym zgłosić tą 

autopoprawkę. Dziękuję.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo. Pani Skarbnik bardzo 

proszę.  

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, jeśli chodzi o budżet, to opowiem go już 

wraz z autopoprawką. Autopoprawka dotyczy kwoty 300 tysięcy. Jest to zwiększenie planu Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego na ten rok. Zgodnie z załącznikiem 1 i zgodnie z załącznikiem numer 2, 

zwiększono zarówno plan dochodów i wydatków o kwotę 455 453,47 zł. Główna zmiana po stronie 

dochodów to zmiana na plus i jest to dodatkowe środki, które otrzymaliśmy decyzją z dnia 3 grudnia 

2024 roku od Ministra Finansów. Jest to dochód w kwocie 1,5 mln, tzw. kroplówka dla samorządów. 

Ją rozdysponowaliśmy w następujący sposób. Dostosowaliśmy plan do wykonania i tak po stronie 

dochodów zmniejszamy plan dochodów o kwotę 1 000 100 zł z tytułu wpłaty z odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego. Zmniejszamy o 100 tys. wpływy z podatku od 

nieruchomości, natomiast zwiększamy o 100 tys. wpływy z podatku od czynności cywilno-prawnych. 

Po stronie dochodów zwiększamy również o kwotę 42 468,52 zł tytułem wpływów z wpłat za 

zezwolenie na sprzedaż alkoholowych. Wprowadzamy również do budżetu środki w wysokości 12 

984,95 zł. Są to środki z Funduszu Pracy i przeznaczone są na realizację rządowego programu pod 

nazwą Asystent Rodziny w 2024 roku. Po stronie wydatków natomiast w dziale różne rozliczenia 

zwiększamy plan wydatków bieżących o kwotę 100 tys. zł. I tak jak już wspomniałam, 300 tysięcy 

przeznaczamy w dwóch działach do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, zabezpieczając głównie środki 

na opłatę energii, gazu, wody i ścieków oraz wynagrodzeń w łącznej kwocie 300 tysięcy złotych. 

Rozdysponowujemy środki, jeśli chodzi o przeciwdziałanie alkoholizmowi w kwocie 42 468,52 zł i 

również przeznaczamy 12 984,95 po stronie wydatków na realizację wspomnianego programu. To jest 

Asystent Rodziny 2024. Plan po zmianach. Dochody kształtują się na poziomie 55 271 112,27 zł. 

Wydatki to kwota 71 257 766,95 zł. Deficyt został bez zmian i jest to kwota 15 986 654,68 zł. Jeśli 

jakieś szczegółowe pytania to bardzo proszę.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Autopoprawkę do Druku 6. 

W wyniku głosowania Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 

Turystyki – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 

rok. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/62/24 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów plaży położonych nad jeziorem Ołów w mieście Ryn. Druk 8 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, bardzo proszę Panią Paulinę.  

Pani P. Żmijewska – Pracownik Gminy – powiedziała, projekt planu został sporządzony na podstawie 

uchwały intencyjnej z 26 czerwca 2024 roku, podjętej w celu uporządkowania zapisów, aby w 

przyszłości móc rozbudować istniejący już plac zabaw oraz zbudować pump track. Podczas procedury 

uzyskano wszystkie niezbędne uzgodnienia wynikające z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym i w czasie wyłożenia projektu planu do publicznego wglądu nie wpłynęła żadna uwaga. 

Dziękuję.  

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 

Turystyki – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów plaży położonych nad jeziorem Ołów w mieście Ryn.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 
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(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/63/24 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia podania Pana C.S. Druk 11 dodatkowy 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, bardzo proszę Pani Przewodnicząca 

Komisji Skarg i Wniosków.  

Pani A. Kuczyńska – powiedziała, przeczytać uzasadnienie samo czy? Panie Przewodniczący? Proszę. 

I uchwałę, tak? Tak.  

Pani A. Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytała treść uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia podania Pana C.S.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/64/24 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika MGOPS w Rynie. Druk 

numer 12 dodatkowy 

Pani A. Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytała treść uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia rozpatrzenia skargi na 

kierownika MGOPS w Rynie. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                     

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (NIEOBECNI), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej 

Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka 

(ZA), Mariola Agnieszka Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo 

(NIEOBECNI), Bartosz Andrzej Suchecki (ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr X/65/24 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Ad 18. Sprawy różne 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, Szanowni Państwo, jest to ostatnie 

spotkanie nasze przed świętami, przed Nowym Rokiem. Pozwólcie Państwo, że na ręce Państwa, 

wszystkich radnych, Waszym rodzinom, wszystkim tu obecnym na tej sali naszej złożę serdeczne 
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życzenia, zdrowych Świąt Bożego Narodzenia, odpoczynku, spokoju i wszystkiego dobrego w 

przyszłym roku 2025. Bardzo proszę Panie Burmistrzu.  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, ja też oczywiście korzystając z okazji chciałbym się 

przyłączyć do życzeń Pana Przewodniczącego. No właśnie, życzę tego spokoju, życzę odpoczynku, 

życzę przede wszystkim zdrowia. Jak będzie zdrowie to oczywiście będzie wtedy wszystko w 

należytym porządku. Nie wiem, czy my się spotkamy jeszcze w takim składzie w nowym roku, więc 

też, w starym, przepraszam, żeby złożyć życzenia noworoczne, tak jest, więc życzę Państwu, aby ten 

nowy rok tradycyjnie był lepszy od tego, który minął, żeby omijały Was wszelkie nieszczęścia czy 

niepowodzenia, które mogą się po drodze zdarzyć. Także życzę Wam przede wszystkim też zdrowia i 

takiego spokoju przez cały kolejny rok, przynajmniej kolejny rok.  

Ad 19. Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X Sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 

zamknął obrady.  

 

 

Protokołowała:                  Przewodniczący Rady Miejskiej  

Anna Jurczyk                                                                                                               w Rynie  

                                                   Andrzej Mieczkowski 


